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Protokół Nr XXIV/12 
 

             z sesji Rady Gminy Gnojno,  odbytej w dniu 30.listopada 2012 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.20 do godz. 16.15. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 14 radnych 
(nieobecny: radny Jarosław Szymański), sołtysi oraz: 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik. 
Ponadto w części obrad uczestniczyli: 
- Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski, 
- Pani Marzena Kubiec – dyrektor Gimnazjum w Gnojnie, 
- Pani Anna Kaczmarek-Pniewska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Gnojnie, 
- Pani Danuta Cesarz – dyrektor Szkoły Podstawowej w Raczycach, 
- Pani Stanisława Sikora – kierownik GZOS,  
- Pani Maria Dworak – główny księgowy GZOS, 
- Pani Maria Rak – p.o. kierownika ZGK, 
- Pani Maria Małasińska – podinsp.ds. księgowości budżetowej. 
            Otwarcia XXIV sesji dokonał Pan Piotr Terlecki – Przewodniczący Rady 
Gminy. Powitał wszystkich zebranych, stwierdził kworum wystarczające do 
podejmowania prawomocnych uchwał (na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 
radnych), po czym odczytał niżej proponowany porządek obrad:    

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Informacja o realizacji zadań oświatowych  w roku szkolnym 2011/2012. 
5. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych                       

i pracowników samorządowych za 2011 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2012-2023. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 

ustnego nieograniczonego nieruchomości gruntowych stanowiących własność 
Gminy Gnojno. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości oraz               

w podatku od środków transportowych. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji               

i deklaracji podatkowych. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie         

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Gnojno. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz określenia 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od 
właścicieli nieruchomości na terenie gminy Gnojno. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości na terenie gminy Gnojno. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Gnojno na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie sesji. 

Po odczytaniu porządku obrad – pan Marian Okraj postulował o umożliwienie 
sołtysom zabierania głosu w czasie debaty. 
            W drugiej kolejności głos zabrała radna Maria Woźniak. Stwierdziła m.in., że 
otrzymując taki porządek obrad i załączone do niego materiały – radni zostali 
potraktowani w sposób niepoważny. Kontynuując zapytała, jak można podejmować 
tak ważne uchwały dla całej gminy – bez uprzedniego przygotowania i opinii komisji. 
Odnosząc się do punktu 8 – „podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości gruntowych 
stanowiących własność Gminy Gnojno” zapytała, gdzie jest mapa. Dodała, że jeżeli 
nie ma mapy – wnosi o wycofanie tego punktu z porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Kolejną uchwałą, która wzbudziła kontrowersje pani radnej, była uchwała w sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie Gminy Gnojno, która nie ma uzasadnienia, a o które pani radna 
wnioskowała na wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady (zgodnie z Jej wnioskiem 
uzasadnienie miało zawierać kalkulację wszystkich kosztów). Następna sprawa 
poruszona przez panią radną dotyczyła uchwał w sprawie ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. Uchwały zawierają wprawdzie obszerne 
uzasadnienie, ale według pani radnej nic z nich nie wynika, a proponowane stawki są 
za wysokie i niepotwierdzone kalkulacją. Radna Maria Woźniak dodała, że zdaje sobie 
sprawę z niedoborów w budżecie, ale oszczędzać powinni wszyscy. Zadeklarowała, że 
w razie potrzeby może uczestniczyć w posiedzeniu komisji nieodpłatnie (myśli też, że 
pozostali radni zrobią tak samo), aby w konsekwencji być świadomą nad czym 
głosuje. Kontynuując swoją wypowiedź zasugerowała dokonanie zmiany Statutu 
Gminy oraz wnioskowała o przedkładanie na każdej sesji sprawozdania z realizacji 
wniosków zgłoszonych przez radnych i sołtysów. Odniosła się również do 
niezrealizowanego wniosku, zgłoszonego przez Nią na ostatniej sesji, który dotyczył 
uzupełnienia materiałów naliczania opłat za dostarczoną energię cieplną o podatek 
VAT. Następnie zapytała, ile czasu będzie trwało czytanie informacji o realizacji 
zadań oświatowych. 
             Na pytanie odpowiedzi udzieliła pani kierownik GZOS i oznajmiła, że 
ustawodawca pozostawił samorządowi wybór formatu i zakresu tematycznego 
informacji oświatowej.  
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             Pani Maria Małasińska odnosząc się do kolejnej kwestii poruszonej przez 
panią radną stwierdziła, że koszty w ZGK nie zawierają podatku VAT czyli są 
kosztami netto. Dodała, że do opracowywanych stawek jest doliczany należny podatek 
VAT. 
             Pani radna uściśliła temat i oświadczyła, że Jej chodzi o doliczenie podatku 
VAT do opłat za dostarczoną energię cieplną i uwzględnienie tego zapisu 
tabelarycznie w przedmiotowych materiałach. 
Reasumując – pani radna wnioskowała o wyłączenie z porządku obrad punktów: 
8,14,15,16 i 17. 
            Pan przewodniczący prosił, aby pozostawić punkt 8, bo mapa na pewno 
zostanie przygotowana. 
            Radny Władysław Strózik stwierdził natomiast, że skomunalizowane działki 
tzw. wiejskie nie mogą być sprzedane bez zgody zebrania wiejskiego. 
            Radny Stanisław Wcisło, nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi pani radnej 
Marii Woźniak, wniósł o powrót do sprawdzonej metody i zaproponował, aby 
wszystkie zgłoszone wnioski na poprzedniej sesji przedkładać radnym na piśmie na 
kolejnej, informując o sposobie ich realizacji. 
            Wpisując się w poruszoną tematykę – pani radna wnioskowała o zamieszczanie 
w porządku obrad, począwszy od przyszłej sesji, punktu: „informacja o realizacji 
wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji”. 
             Pan przewodniczący oznajmił, nawiązując do obszernego porządku obrad, że 
może skorzystać z przysługującego mu przywileju i kontynuować obrady do późna lub 
sesję przerwać. 
             Pani radna Maria Woźniak – po zapewnieniu pani wójt, że punkt 8 zostanie 
uzupełniony o brakujące materiały – wycofała swój poprzedni wniosek                         
i zaproponowała omówić punkt 8 po punkcie 18, natomiast punkty: 14, 15,16 i 17 – 
wycofać. 
            Kontynuując obrady – przewodniczący poddał pierwszą część wniosku radnej 
Marii Woźniak pod głosowanie. „Za” przesunięciem punktu 8 po punkcie 18 
głosowało 14 radnych. Następnie odbyło się głosowanie jawne nad wycofaniem 
punktów: 14,15,16 i 17 z porządku obrad. „Za” głosowało 13 radnych, nikt nie był 
„przeciw”, 1 radny „wstrzymał się” od głosu. 
Radny Stanisław Wcisło apelował o omówienie tematyki zawartej w wycofanych 
punktach (opłat za wodę i odpady komunalne) podczas dzisiejszej sesji w obecności 
sołtysów. 
             Na wniosek przewodniczącego rady, po punkcie: „podjęcie uchwały                
w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Gnojno”, wprowadzono 
punkt: „podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego – Zakładu 
Gospodarki Komunalnej” („za” głosowało 14 radnych). 
„Za” przyjęciem całościowego porządku obrad (po wprowadzeniu przegłosowanych 
zmian - zmianie uległa numeracja punktów) głosowało 14 radnych. 
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Do punktu 2-go. 
 
              Radny Stanisław Wcisło wniósł uwagę do treści protokołu z poprzedniej sesji 
i oznajmił, że wnioskując o pomalowanie przystanku Przyborów – Balice na kolor 
niebiesko-żółty dodał wówczas, pół żartem, pół serio, że są to barwy jego ulubionego 
Klubu Sportowego Vive Targi Kielce, co nie zostało odnotowane w protokole Nr 
XXIII/12. 
Ponadto podziękował za pomalowanie przystanku i prosił o montaż jednego arkusza 
blachy (z boku wiaty). 
            Ponieważ nie było więcej uwag - przewodniczący obrad poddał protokół            
z poprzedniej sesji pod głosowanie. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 
Do punktu 3-go. 
 
            Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami.   
            Sprawozdanie, o którym mowa wyżej, przedłożyła pani Jolanta Stachowicz – 
wójt gminy (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Pytania (sugestie): 
- Radna Maria Woźniak – czy została podpisana umowa na wykonanie 
termomodernizacji budynków użyteczności publicznej? 
- Wójt gminy – jeszcze nie; został jedynie ogłoszony przetarg i wyłoniona firma, która 
złożyła najkorzystniejszą ofertę. 
- Radna Maria Woźniak – wybrana oferta jest rzeczywiście korzystna, ale czy nie 
będzie problemów z wykonawcą? 
- Wójt gminy – według mnie nie, ponieważ inspektora nadzoru, który będzie 
nadzorował wykonanie wszystkich prac i składał comiesięczne raporty do gmin, 
wyłoni powiat buski. 
- Radna Maria Woźniak - moje obawy wzbudza termin wykonania ogrzewania            
w Szkole Podstawowej w Raczycach. Zważywszy na fakt, że inwestycja ma być 
zakończona do 31. grudnia 2013 roku - czy wykonawca zdąży przed kolejnym 
sezonem grzewczym? 
- Wójt gminy – instalacja grzewcza będzie wymieniana po sezonie, w okresie 
wakacyjnym. 
- Radny Jerzy Gierczak –  specyfikacja nie zawiera terminów wykonania 
poszczególnych prac. Dlatego uważam, że do umowy powinien być dołączony 
harmonogram. 
- Radny Stanisław Wcisło – jakie prace obejmuje termomodernizacja? 
- Wójt gminy – chodzi o osiągnięcie efektu ekonomicznego i ekologicznego. Dzięki 
termomodernizacji obiekty zostaną ocieplone, a stropodachy wymienione. Zmniejszy 
się również emisja dwutlenku węgla do atmosfery. 
- Radny Stanisław Wcisło – czy zostanie wymieniona instalacja elektryczna? 
- Prawnik – tylko te elementy, które są związane ze źródłem ciepła (np.dmuchawy). 
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Do punktu 4-go. 
 
             Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/2012. 
             Wyżej wymienioną informację przedłożyła pani Stanisława Sikora – 
kierownik GZOS (informacja – w załączeniu). 
Dyskusja: 
- Radna Maria Woźniak – jestem zaniepokojona słabymi wynikami egzaminu 
gimnazjalnego i tym, że taka tendencja utrzymuje się od lat. Szczególnie słabo 
wypadają nasi uczniowie na tle innych (po opuszczeniu gimnazjum), jeżeli chodzi        
o matematykę, fizykę, a przede wszystkim język angielski. I muszą brać korepetycje. 
Uważam, że trzeba znaleźć sensowne rozwiązanie tego problemu. 
I jeszcze mam pytanie – w jaki sposób jest wykorzystywana sala gimnastyczna? 
- Dyrektor Gimnazjum – szczegóły dotyczące egzaminu mogę Państwu przesłać 
pocztą elektroniczną. Jeżeli chodzi o ranking – na pewno jest lepiej niż było i nasza 
szkoła nie odbiega od innych. Niewątpliwie na słabsze wyniki egzaminu mają wpływ 
uczniowie, którzy znacznie odbiegają od średniej. 
Hala sportowa jest udostępniona przez 5 dni w tygodniu dla dzieci i młodzieży 
szkolnej nieodpłatnie, natomiast w pozostałe dni wynajmowana – odpłatnie. 
Informacja na ten temat jest wywieszona na tablicy informacyjnej. 
- Radny Kazimierz Banasik – z otrzymanej analizy wynika, że w Szkole Podstawowej 
w Gnojnie jest zatrudnione 3 sprzątaczki, podobnie w gimnazjum. Natomiast w 3 
filiach sprzątaczki są zatrudnione na ½ etatu. 
Analogicznie rzecz się ma z palaczami. W Jarząbkach jest 1 palacz, a w Raczycach - 4 
palaczy. Kolejna sprawa dotyczy liczby nauczycieli. Mamy podaną liczbę etatów, 
natomiast nie wiemy, ilu jest zatrudnionych nauczycieli (materiały – w załączeniu). 
- Kierownik GZOS – liczba zatrudnionych sprzątaczek wiąże się bezpośrednio z liczbą 
dzieci uczęszczających do danej szkoły. Do Gimnazjum uczęszcza 160 uczniów, 
podczas gdy do Filii w Kosterze – 22 uczniów. 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gnojnie – poza tym filie pracują do godz. 13,           
a szkoły podstawowe – do godz. 16. 
- Dyrektor Gimnazjum – sprzątaczki zatrudnione w gimnazjum dbają również              
o czystość hali sportowej i pomagają przy rozdawaniu posiłków.     
- Kierownik GZOS – w Filii w Jarząbkach jest ogrzewanie grawitacyjne i dlatego jest 
1 palacz. 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej - w Raczycach jest zatrudnionych 4 palaczy, którzy 
obsługują dwie kotłownie: w szkole i w ośrodku zdrowia. 
- Wójt Gminy – po wykonaniu termomodernizacji zrezygnujemy z zatrudniania 
palaczy, ponieważ w budynku szkoły będzie kotłownia olejowa nadzorowana przez 
jednego pracownika. 
- Główna księgowa GZOS – zatrudnienie 4 palaczy  kosztuje nas mniej niż 
zatrudnienie 3 palaczy. 
- Kierownik GZOS – odnosząc się do kolejnej kwestii poruszonej przez pana radnego 
chcę poinformować, że nauczyciele są zatrudnieni na ułamkowe części etatów w kilku 
szkołach i dlatego podanie liczby nauczycieli byłoby nieadekwatne do rzeczywistości. 
- Radny Kazimierz Banasik – moim zdaniem nic nie stoi na przeszkodzie, aby podając 
liczbę etatów podać również liczbę zatrudnionych nauczycieli. 
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- Radny Stanisław Wcisło – dlatego ponawiam swój wniosek z 23 lipca 2012 roku 
(szczegóły we wnioskach podsumowujących dyskusję). Mam również pytanie. O ile 
zmniejszyła się liczba etatów nauczycieli i obsługi? 
- Kierownik GZOS – zatrudnienie nauczycieli zmniejszyło się o 7,69 etatu,                   
a pracowników obsługi o 2,5 etatu (w tym: sprzątaczek o 1,5 etatu i pracowników 
stołówki o 1 etat). 
- Radny Stanisław Wcisło – z treści protokołu z poprzedniej sesji wynika, że liczbę 
etatów w szkołach zmniejszono o 11,69. 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gnojnie – różnica wzięła się być może stąd, że 
dwie nauczycielki przebywają na urlopach zdrowotnych, a na ich miejsce zatrudniono 
nowe osoby. 
- Radny Stanisław Wcisło – aby rozwiać wszelkie wątpliwości na ten temat – proszę     
o uwzględnienie w zestawieniu, o które wnioskowałem, powyższych danych.  
Proszę także o wykaz osób, którym wypłacono zasiłki w wysokości 1.000,00 zł. 
- Prawnik – nie można ujawniać imiennej listy uczniów, ponieważ są to dane wrażliwe 
(sensytywne), dotyczące wypłaty zasiłków. 
- Przewodniczący rady – nie jest żadną tajemnicą, że uczniowie z rodzin, które 
otrzymały zasiłek powodziowy otrzymały także po 1.000,00 zł. 
- Radny Jerzy Gierczak – panie przewodniczący – jeżeli ktoś chce wiedzieć – to 
dlaczego mu nie udostępnić takich danych? 
- Wójt gminy – warunkiem wypłaty przedmiotowego świadczenia było ubezpieczenie 
w KRUS. Jeżeli rolnik nie podlegał ubezpieczeniu w KRUS, czyli nie spełniał 
wymaganego kryterium, nie otrzymał zasiłku powodziowego, a jego dzieci nie 
otrzymały po 1.000,00 zł. 
- Radny Stanisław Wcisło – proszę wobec tego o opinię prawną na piśmie, dlaczego 
nie mogę otrzymać takich danych. 
Następna sprawa. Czy ta sama osoba obsługuje piece w szkole i w ośrodku zdrowia     
w Balicach, i kto jest jej pracodawcą? 
- Wójt gminy – z pracownikiem zawarto dwie umowy zlecenia na ½ etatu. Płatnikiem 
jest Urząd Gminy i szkoła. 
- Radny Stanisław Wcisło – jeszcze raz ponawiam swój wniosek o przygotowanie 
pisemnej informacji. 
- Przewodniczący rady – szkoły działają według nowych zasad od września br. 
Według mnie o wymiernych efektach, osiągniętych w wyniku reorganizacji placówek 
oświatowych, możemy porozmawiać w m-cu lutym przyszłego roku. 
- Radny Stanisław Wcisło – o informację wnioskowałem w miesiącu lipcu. 
- Przewodniczący rady – reformę wprowadzono 1. września, a pan radny wnioskował 
o dane w miesiącu lipcu? 
- Główna księgowa GZOS – informacja została przygotowana w oparciu o zapis         
w protokole z sesji (cytat). Teraz zgodnie ze zgłoszonym wnioskiem opracujemy 
informację uwzględniającą wysokość subwencji. 
- Radny Stanisław Wcisło – wnioskowałem o te dane, ponieważ przeprowadzono 
reorganizację. Jeżeli się planuje zmiany – to zawsze w oparciu o wcześniejszą 
kalkulację, biorąc pod uwagę końcowy efekt. Jeśli brak jest takiej analizy, to tylko 
oznacza, że reorganizację przeprowadzono bez konkretnego planu. 



 7 

- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gnojnie – uważam, że temat powinno się 
potraktować całościowo, bez podziału na każdą placówkę. Otrzymamy wówczas 
informację, co osiągnęliśmy w wyniku reorganizacji oświaty na terenie gminy. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani dyrektor ma swoje zdanie, a ja mam swoje. Uważam 
swój wniosek za zasadny, ponieważ każda placówka generuje inne koszty, związane      
z obsługą, zakupem opału, zatrudnieniem. 
- Główna księgowa GZOS – w oparciu o obecną strukturę trudno będzie wyliczyć 
płace jednego nauczyciela, który jest zatrudniony w trzech placówkach, a jest de facto  
nauczycielem Szkoły Podstawowej w Gnojnie. 
- Radny Stanisław Wcisło – mnie chodzi o wyliczenie, ile kosztuje budżet gminy 
zatrudnienie jednego nauczyciela. 
- Główna księgowa GZOS – z analizy, którą przygotował GZOS wynika, że 
oszczędności z tytułu reorganizacji wynoszą za okres 4 miesięcy 200.000,00 zł,           
w tym: 160.000 zł z tytułu reorganizacji zatrudnienia i 40.000 zł z tytułu ogrzewania     
i dowozu uczniów do szkół. 
- Wójt gminy – proszę nie dzielić budżetu na oświatę na części, bo budżet jest jeden. 
Chcieliśmy pokazać Państwu sens przeprowadzonej reformy. Bawiąc się                      
w niepotrzebne niuanse, ile dołożyliśmy do poszczególnych placówek, niczego nie 
przybędzie, ani niczego przez to nie osiągniemy. 
- Sołtys z Kostery – pani kierownik – czy wszyscy palacze są zatrudnieni w ten sam 
sposób? 
- Kierownik GZOS – wszyscy palacze są zatrudnieni na umowy zlecenia, na okres 
grzewczy. 
 - Sołtys z Kostery – mnie chodzi o zatrudnienie takiej osoby, która byłaby 
odpowiedzialna za porządek wokół szkoły przez cały rok. 
- Przewodniczący rady – zatrudnienie pracownika na etat i na cały rok – kosztuje. 
- Wójt gminy – panie sołtysie - pracownicy ZGK wykosili trawę oraz naprawili 
ogrodzenie wokół szkoły w Kosterze. Problemu nie będzie, bo z dniem 1. stycznia 
2013 roku zostanie zlikwidowany Zakład Gospodarki Komunalnej, w wyniku czego 
pan Jerzy Kwiecień zostanie wchłonięty do GZOS. Będą mu podlegać wszystkie 
placówki oświatowe, a do Jego obowiązków będzie należało m.in. utrzymanie ładu       
i porządku. 
- Radna Maria Woźniak – według mnie zestawienie tabelaryczne powinno zawierać 
liczbę uczniów w klasach „0”, w rozbiciu na roczniki. Niepokoi mnie również znaczny 
wzrost liczby godzin do tych, wynikających z projektu. Jestem za opracowaniem 
zbiorczej informacji, ale to, co powiedział pan Wcisło nie jest pozbawione sensu. Bo 
czy można uchwalić budżet dla danej szkoły bez wcześniejszej analizy wszystkich 
kosztów? Poza tym trzeba wypłacić nauczycielom jdu. Czy już wiemy, jaka to będzie 
kwota? 
- Główna księgowa GZOS – konkretna kwota będzie znana pod koniec grudnia. 
Wstępnie wyliczyłam, że na wypłatę jdu będzie potrzebne około 220.000,00 zł. 
Nauczyciele mają gołe etaty, bez godzin nadliczbowych i dlatego musimy im 
wypłacać jdu. 
- Radny Jerzy Gierczak – wobec tego należy przeprowadzić redukcję zatrudnienia,        
a tym co zostaną – zwiększyć liczbę godzin. Wtedy nie będziemy musieli wypłacać 
jdu. 
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- Radna Maria Woźniak – kontynuując swoją wypowiedź chcę podkreślić, że               
w analizie nie uwzględniono spadku subwencji z tytułu odejścia 25 uczniów do innych 
szkół. I tylko z tego powodu mamy w budżecie o 200.000 zł mniej. 
- Przewodniczący rady – nikt nie liczył na to, że 100% dzieci będzie uczęszczać do 
szkół na naszym terenie. Można mieć tylko żal do mieszkańców  m.in. z Kostery, że 
nie użyli wystarczających argumentów i nie przekonywali rodziców z Borzykowej, 
aby swoje dzieci posłali do naszych szkół. 
- Radna Maria Woźniak – z mojej analizy wynika, że koszty generują nauczyciele 
przebywający na urlopach dla poratowania zdrowia, utrzymanie przedszkoli, dowóz 
dzieci naszym autobusem szkolnym do teatru, na basen czy do kina. Ja tego nie 
komentuję. Ja tylko liczę, żeby Państwu uświadomić, że tych kosztów nie było, a teraz 
są. 
- Radny Jerzy Gierczak – mówiąc to zaprzecza pani sama sobie. Bo najpierw mówi 
pani o rozwoju dzieci, a teraz neguje sens wyjazdów na pływalnię. 
- Radna Maria Woźniak – nie neguję, tylko wskazuję na koszty, których wcześniej nie 
było. 
- Główna księgowa GZOS – jeżeli w skali roku oszczędności z tytułu reorganizacji 
wyniosą 300.000,00 zł – to reforma ma sens. 
- Radna Maria Woźniak – oszczędności niewątpliwie będą, ale nie takie, jakich 
oczekiwaliśmy. 
- Wójt gminy – nie możemy się spodziewać zbyt dużych oszczędności, ponieważ 
przez cały czas rosną koszty pośrednie i bezpośrednie, związane z utrzymaniem 
placówek oświatowych. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani radna nie mówiła o zasadności wydatków, tylko         
o tym, że takie koszty w ogóle są. 
Natomiast ja oczekuję szczegółowej informacji na temat kosztów generowanych przez 
każdą placówkę oświatową. 
- Radny Krzysztof Musiał – podsumowując dyskusję chciałbym podkreślić, że oświata 
nie jest dochodowa, ale priorytetowa. I trzeba sobie z tego faktu zdawać sprawę. 
Słuszne było stwierdzenie pani radnej Marii Woźniak, że trzeba zrobić wszystko, aby 
podnieść poziom nauczania, zarówno w szkołach podstawowych, jak i w gimnazjum. 
Efekty już są, co widać po analizie wyników egzaminów zewnętrznych. I za to 
chciałbym podziękować dyrektorom szkół. 
Wnioski zgłoszone w trakcie dyskusji: 
 - Radna Maria Woźniak wnioskowała o opublikowanie na stronie internetowej Gminy 
Gnojno informacji na temat zajęć prowadzonych na hali sportowej przy Gimnazjum. 
Ponadto apelowała do dyrektorów szkół o prowadzenie na bieżąco stron 
internetowych. Pani dyrektor SP w Gnojnie argumentowała, że prowadzenie strony 
wiąże się z kosztami utrzymania serwera. Zapewniła jednakże, że strona szkoły 
zostanie uruchomiona od 1.września 2013 roku.   
- Radny Stanisław Wcisło ponowił swój wniosek z dnia 23.lipca br. i prosił                 
o przygotowanie zestawienia tabelarycznego, które będzie zawierać: liczbę dzieci, 
uczęszczających do każdej placówki oświatowej, wysokość otrzymywanej subwencji 
(oddzielnie dla każdej szkoły), stan zatrudnienia nauczycieli (w rozbiciu na etaty          
i osoby) oraz  pracowników obsługi i wysokość kwoty na wynagrodzenia. 
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W informacji należy również uwzględnić dane na temat wyników ekonomicznych, 
jakie uzyskano w wyniku przeprowadzonej reorganizacji placówek oświatowych. 
Po omówieniu punktu 4--go porządku obrad – przewodniczący ogłosił 20-minutową 
przerwę. 
 
Do punktu 5-go. 
 
                Informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych radnych 
Gminy Gnojno za 2011 rok odczytał Przewodniczący Rady Gminy – pan Piotr 
Terlecki (informacja – w załączeniu). 
                Informację Wójta Gminy Gnojno o wynikach analizy oświadczeń 
majątkowych pracowników za rok 2011 przedłożyła pani Ilona Piwowarska – 
Skarbnik Gminy (kserokopia ww. informacji stanowi załącznik do protokołu). 
 
Do punktu 6-go. 
 
                Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2012-2023. 
                Projekt wyżej wymienionej uchwały odczytała pani skarbnik. Dodała, że 
WPF został zmieniony poprzez dostosowanie dochodów i wydatków do wielkości 
ujętych w uchwale w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 r. 
                W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 
(radny Jerzy Kwiecień był nieobecny na sali obrad podczas głosowania i nie brał 
w nim udziału). 
Uchwała Nr XXIV/154/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 7-go. 
 
                 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok. 
                 Projekt ww. uchwały omówiła pani skarbnik, analizując poszczególne 
pozycje zawarte w załącznikach.  
                 Pani radna Maria Woźniak zwróciła się z prośbą do pani skarbnik oraz 
księgowej GZOS (w kontekście proponowanych zmian), aby w przyszłorocznym 
budżecie nie ukrywać żadnych wydatków planowanych na oświatę tylko rzetelnie        
o wszystkim poinformować radnych. 
Ponieważ pani skarbnik odpowiedziała na wszystkie pytania zadane przez panią radną 
Marię Woźniak – przewodniczący poddał przedmiotowy projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIV/155/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
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Do punktu 8-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 
               Z treścią protokołu ze wspólnego posiedzenia stałych komisji rady, odbytego 
w dniu 7. listopada 2012 r., związanego tematycznie z projektami uchwał omawianych 
w punktach od 8 do 12, zapoznał zebranych pan radny Stanisław Wesołowski 
(kserokopia protokołu – w złączeniu). 
Następnie pan przewodniczący rady poinformował zebranych, że podatek rolny,         
w porównaniu z rokiem ubiegłym, wzrośnie o 5% i będzie wynosił 105 zł z 1 ha 
przeliczeniowego. 
Natomiast pani skarbnik – dla porównania – przytoczyła ceny skupu żyta (za 1 dt) 
przyjęte przez okoliczne gminy do celów wymiaru podatku rolnego: 
- Chmielnik  - 57 zł, 
- Kije   - 45 zł, 
- Morawica               - 70 zł, 
- Wiślica                   - 55 zł, 
- Pierzchnica            - 44 zł, 
- Szydłów                 - 50 zł, 
- Busko - Zdrój         - 50 zł, 
- Nowy Korczyn       - 45 zł, 
- Opatowiec              - 46 zł, 
- Pacanów                 - 42 zł (dane dot. ub. roku). 
              Projekt uchwały odczytał pan przewodniczący, a następnie  poddał go pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIV/156/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.  
 
Do punktu 9-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 
             Na samym wstępie pani skarbnik poinformowała, że stawki podatku od 
środków transportowych zwiększono o 2% w stosunku do roku ubiegłego. Następnie 
przytoczyła stawki podatku czyli § 1 cytowanej wyżej uchwały. 
W związku z brakiem pytań – przewodniczący poddał projekt uchwały po głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14. „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIV/157/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 10-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
               Z treścią ww. uchwały zapoznała zebranych pani skarbnik.  
               Radny Tomasz Pasternak zwrócił się z pytaniem, według jakiej stawki 
zapłaci podatek właściciel domu o powierzchni 100 m2, który przeznaczy na 
prowadzenie sklepu 10 m2 .  
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Pani skarbnik w odpowiedzi stwierdziła, że zgodnie ze złożoną deklaracją czyli za 90 
m2 - podatek od budynków mieszkalnych, a za 10 m2 – od działalności gospodarczej. 
Z uwagi na brak pytań – przewodniczący obrad poddał przedmiotowy projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 
(radny Stanisław Wcisło był nieobecny na sali obrad podczas głosowania i nie 
brał w nim udziału). 
Uchwała Nr XXIV/158/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 11-go. 
 
                 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości oraz      
w podatku od środków transportowych.  
                 Treść cytowanej wyżej uchwały przytoczyła pani skarbnik. Następnie pan 
przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIV/159/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 12-go. 
 
                 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji 
podatkowych. 
                 Przedmiotowy projekt uchwały przedłożyła pani Ilona Piwowarska – 
skarbnik gminy. 
Dodatkowych wyjaśnień udzielił prawnik – pan Mariusz Grunt. Stwierdził m.in., że 
nowe wzory formularzy i deklaracji podatkowych zostały opracowane zgodnie            
z wyrokiem WSA w Kielcach, który w dotychczas obowiązujących zakwestionował 
informację zawierającą pouczenie o odpowiedzialności określonej w art.233 kodeksu 
karnego. 
Pan sekretarz w uzupełnieniu powyższej informacji dodał, że zmieniona forma zapisu 
brzmi: „oświadczam, że są mi znane przepisy Kodeksu karnego skarbowego                
o odpowiedzialności za podanie danych niezgodnych z rzeczywistością”. 
Z uwagi na brak pytań przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIV/160/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
Po głosowaniu radna Maria Woźniak zadała pytanie w kwestii formalnej, czy             
w związku z podjętą uchwałą należy zmieniać wszystkie deklaracje. 
Pan prawnik w odpowiedzi stwierdził, że nie ma takiej potrzeby, ponieważ wykonując 
wyrok sądu dokonano jedynie zmiany zapisu. Pani wójt dodała, że deklaracje będą 
zmieniane sukcesywnie. 
Po zamknięciu punktu 12. – przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę                    
w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady (od godz. 13.35 w sesji nie uczestniczył radny 
Kazimierz Banasik). 
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Do punktu 13-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Gnojno na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 
            Z treścią uchwały w wyżej wymienionej sprawie, załącznikiem do uchwały 
oraz uzasadnieniem zapoznała zebranych pani skarbnik. 
            W związku z proponowaną zmianą lokalu OKW w Gnojnie, która dotychczas 
mieściła się w Urzędzie Gminy a obecnie będzie się mieścić w strażnicy OSP, radna 
Maria Woźniak zapytała, czy proponowane pomieszczenie jest dostosowane do 
potrzeb lokalu wyborczego. 
            Pani wójt odpowiedziała, że w 2013 roku zostanie wykonana 
termomodernizacja budynku, podjazd dla niepełnosprawnych, a sala dostosowana do 
obowiązujących standardów.  
            Radny Jerzy Gierczak wnioskował, w imieniu mieszkańców wsi Ruda,             
o dokonanie zmiany granic obwodów głosowania, polegającej na przyporządkowaniu 
sołectw: Grabki Małe i Ruda (stanowią jeden okręg wyborczy) do obwodu nr 4            
z siedzibą w Szkole Podstawowej w Raczycach.  
Uzasadniając zgłoszony wniosek pan radny argumentował, że Ruda nie sąsiaduje         
z miejscowością Jarząbki. Ponadto dodał, że taki podział znacznie wydłuży czas 
dojazdu wyborcom do siedziby OKW, co może mieć bezpośredni wpływ na 
frekwencję. 
           Sekretarz gminy oznajmił, że projekt uchwały był konsultowany z Delegaturą 
Krajowego Biura Wyborczego w Kielcach oraz że nie zgłoszono do niego żadnych 
uwag. 
           Radny Stanisław Wcisło zwrócił się z pytaniem, ile osób – zgodnie z projektem 
– będzie głosować w poszczególnych obwodach. 
           Odpowiadając na powyższe pytanie sekretarz przytoczył poniższe dane 
liczbowe:  
- obwód wyborczy nr 1 w Balicach     - 1066 mieszkańców (3 mandaty), 
- obwód wyborczy nr 2 w Gnojnie      - 1730 mieszkańców  (6 mandatów), 
- obwód wyborczy nr 3 w Jarząbkach -   980 mieszkańców (3 mandaty), 
- obwód wyborczy nr 4 w Raczycach -   888 mieszkańców (3 mandaty), 
- liczba uprawnionych do głosowania: Grabki Małe – 140, Ruda – 111. 
           Przewodniczący obrad apelował o przegłosowanie uchwały w proponowanej 
wersji. Podkreślił, że wyborcy (w liczbie 15) mogą wnieść skargę do Komisarza 
Wyborczego, w terminie 5 dni od daty podania uchwały do publicznej wiadomości. 
           W dalszej części obrad głos zabrała pani wójt i zasugerowała, aby podjąć 
uchwałę w wersji przedłożonej przez projektodawcę. Argumentowała, że budynek 
Szkoły Podstawowej w Jarząbkach, będącej siedzibą Obwodowej Komisji Wyborczej, 
jest położony na gruntach należących zarówno do sołectwa Jarząbki, jak i Grabki 
Małe. Dodała, że dodatkowym argumentem przemawiających za niezmienianiem 
granic jest fakt, że w Grabkach Małych jest 140 wyborców, natomiast w miejscowości 
Ruda – 111. 
           Kontynuując ten temat radny Stanisław Wcisło zaakcentował, że podział gminy 
na okręgi wyborcze budzi niemałe kontrowersje w lokalnych środowiskach. Jako 
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przykład podał miejscowość Zawada, której mieszkańcy twierdzą, iż nie są niczym 
związani z mieszkańcami sołectwa Janowice Poduszowskie. Ich dzieci uczęszczają do 
innych szkół podstawowych, oni leczą się w odrębnych placówkach służby zdrowia 
oraz chodzą do innych kościołów.  
           Podsumowania dyskusji dokonał pan Marian Okraj – sołtys wsi Pożogi, który 
stwierdził, że w zaproponowanej zmianie chodzi wyłącznie o uzyskanie jak 
największej liczby głosów w wyborach. Dodał, że liczba głosów na kandydata na 
radnego nie jest zależna od liczby mieszkańców danego sołectwa, czego najlepszym 
przykładem są Pożogi. Mała liczebnie wieś miała zawsze swojego reprezentanta          
w radzie gminy - stwierdził pan sołtys, kończąc swoją wypowiedź. 
          W wyniku dyskusji wniosek pana radnego Jerzego Gierczaka został przez 
przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
„Za” wnioskiem głosowało 7 radnych, „przeciw” – 5, „wstrzymał się” od głosu 1 
radny. 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, uwzględniający 
przegłosowaną poprawkę. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 8, „przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 4. 
Uchwała Nr XXIV/161/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 14-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 
ustnego nieograniczonego nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 
Gnojno. 
           Objaśnień odnośnie przedmiotowego projektu uchwały udzieliła pani wójt. 
           Radny Stanisław Wcisło wnioskował o poinformowanie osób zamieszkałych    
w miejscowości Zawada, których posesje sąsiadują z wymienionymi działkami,           
o możliwości ich nabycia. 
W związku z brakiem pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIV/162/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 15-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego – Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Gnojnie. 
            Projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie wraz z uzasadnieniem odczytał 
sekretarz gminy. 
            Następnie pan Mariusz Grunt – prawnik poinformował (chcąc rozwiać 
wszelkie wątpliwości), że na mocy art. 231 Kodeksu Pracy wszyscy pracownicy 
Zakładu stają się pracownikami Urzędu Gminy w Gnojnie. Przy czym pracownik, 
który zechce odejść z pracy może to zrobić w przeciągu dwóch miesięcy, składając      
w tej kwestii oświadczenie. 
           Radny Stanisław Wcisło zacytował akapit z uzasadnienia i wniósł                       
o przedstawienie aktualnej sytuacji ekonomicznej likwidowanego zakładu. 
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           Natomiast radna Maria Woźniak zapytała, czy zostały spłacone zobowiązania 
wymagalne. Na pytanie odpowiedzi twierdzącej udzieliła pani księgowa ZGK. 
           Pani wójt przekonywała, że zakład jest likwidowany w celu usprawniania           
i uproszczenia realizacji zadań, wynikających ze statutu. Dodała również, że 
pracownicy zakładu będą nadal świadczyć usługi, ale bez dodatkowych formalności. 
           Ponieważ radni wnieśli o uzupełnienie uzasadnienia do uchwały – punkt 15. 
zostanie omówiony w dalszej części obrad. 
W związku z powyższym przewodniczący obrad zgłosił wniosek formalny o zmianę 
porządku i omówienie w pierwszej kolejności punktu „zapytania i wolne wnioski” 
(„za” głosowało 13 radnych). 
 
Do punktu 16-go. 
 
            Zapytania i wolne wnioski. 
- Radny Jerzy Gierczak podkreślił, że specyfikacja na dostawę kruszywa jest 
niekompletna i nie uwzględnia specyfiki infrastruktury drogowej gminy. Dlatego 
między innymi samochodami o dużym tonażu, często z naczepą, dostarczany jest  
kamień na wąskie drogi. Pan radny stwierdził ponadto, że wnioski z posiedzeń komisji 
rolnictwa nie są w ogóle brane pod uwagę. 
- Pani wójt oznajmiła, że w związku z powyższym w przyszłym roku zostaną 
ogłoszone dwa odrębne przetargi: na zakup kruszywa i na wyłonienie dostawcy. 
- Radna Maria Woźniak, nawiązując do stwierdzenia pana radnego, wnioskowała         
o przedkładanie informacji z realizacji wniosków zgłoszonych na sesji oraz na 
posiedzeniach stałych komisji rady. 
- Pan sołtys z Woli Zofiowskiej prosił o wykonanie i montaż barierek ochronnych przy 
kładkach na rzece Radni. Zapytał również, czy będzie dowieziony kamień na 
uzupełnienie ubytków w drodze.  
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że barierki zostaną zamontowane, natomiast 
ubytki w drodze będą uzupełniać pracownicy ZGK. 
- Pani sołtys z Rudy podziękowała panu staroście za zaangażowanie, dzięki któremu 
został wykopany rów przy drodze powiatowej. Podniosła również sprawę kruszywa, 
które jest dostarczane niezgodnie z wcześniejszymi ustaleniami komisji rolnictwa. 
- Pani wójt oświadczyła, że środki na zakup kruszywa zostały wydzielone z budżetu 
gminy w miesiącu styczniu, natomiast posiedzenie komisji odbyło się w miesiącu 
kwietniu. Dodała ponadto, że wartość kruszywa sugerowanego przez komisję znacznie 
przewyższyła pulę środków przeznaczonych na jego zakup w budżecie na 2012 rok. 
- Radny Tomasz Pasternak odnosząc się do wypowiedzi pani wójt oznajmił, że 
komisja nie była hojna tylko stwierdziła rzeczywiste potrzeby w tym zakresie, 
dokonując przeglądu stanu technicznego dróg gminnych. 
- Radny Jerzy Gierczak przekonywał, że zanim zostanie wysypany kamień - powinna 
być zastosowana warstwa izolacyjna z piasku.  
- Radny Stanisław Wesołowski wnioskował o montaż dwóch lamp oraz dowóz 
kamienia na zasypanie dołków w nawierzchni dróg. 
- Pan prawnik szczegółowo wyjaśnił kwestię wysokości stawek za śmieci. Stwierdził 
m.in., że zmiana stawek wynika ze zmiany stanu prawnego, który będzie obowiązywał 
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od dnia 1. lipca 2013 roku. Dodał, że od tej daty gminy będą odpowiedzialne za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Temat odpadów, ich segregacji i stawek wzbudził sporo kontrowersji wśród 
uczestników sesji. Radni argumentowali, że gminę tworzą jej mieszkańcy i to oni będą 
ponosić opłaty (radny Stanisław Wcisło) oraz że należy ustalić stawki minimalne, a w 
przyszłości je weryfikować (radni:  Tomasz Pasternak i Treliński Gustaw). 
Radny Gustaw Treliński zasugerował, aby gminy wystąpiły ze zbiorowym protestem, 
naświetlając sprawę z punktu widzenia potencjalnego mieszkańca, który odpady 
produkuje i będzie musiał za ich odbiór płacić wysoką cenę, często przekraczającą 
jego możliwości. 
- Radny Stanisław Wesołowski zaproponował, aby w dniu dzisiejszym zakończyć 
dyskusję na temat odpadów, która i tak nie prowadzi do wypracowania 
konstruktywnych wniosków.   
- Pan starosta wracając do zagadnienia zakupu kruszywa sugerował, żeby                   
w specyfikacji nadmienić, iż kruszywo na teren gminy ma być dostarczane 
samochodami o mniejszych gabarytach. Ale wówczas będzie mniej kamienia za 
wyższą cenę - dodał. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej argumentowała z kolei, że to czy kruszywo jest 
dostarczone na wskazane miejsce zależy wyłącznie od kierowcy. 
- Radny Gustaw Treliński podkreślił, że w piecu w Ośrodku Zdrowia w Balicach 
należy zgodnie z etykietką palić wyłącznie suchym groszkiem. Natomiast z informacji, 
jaką uzyskał wynika, że jest z tym problem, ponieważ opał jest zawilgocony.              
W związku z tym zapytał, czy to prawda. 
- Pan Henryk Doros, który jest palaczem zdementował pogłoski i wyjaśnił, że 
chwilowo nie działał jeden z pieców, ale został naprawiony i wszystko wróciło do 
normy. 
- Radny Władysław Strózik zasygnalizował, że u jednej z lokatorek mieszkającej         
w Szkole Podstawowej w Balicach są zimne kaloryfery. 
- Pan palacz wyjaśnił, że kaloryfery są regularnie przez niego odpowietrzane, ale          
z powodu przestarzałej instalacji nie we wszystkich pomieszczeniach jest tak samo 
ciepło. 
- Radny Stanisław Wcisło postulował o ustawienie tablic z nazwą miejscowości 
„Balice” od strony  Maciejowic, Bosowic i Zawady. 
- Radny Jerzy Kwiecień zapytał, czy będą montowane wiaty przystankowe przy 
drodze wojewódzkiej. 
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że w II kwartale 2013 roku zostaną zakupione 
22 wiaty przystankowe w ramach dofinansowania unijnego 50x50%. 
- Radny Krzysztof Musiał wnioskował o ustawienie znaku ograniczającego tonaż przy 
drodze prowadzącej na „rakowski koniec”. 
- Pani wójt odnosząc się do poruszonej kwestii stwierdziła, że do tej pory nie wpłynęły 
informacje od wszystkich sołtysów, gdzie i jakie znaki należałoby zamontować. 
Dodała, że z chwilą otrzymania informacji zostanie wysłane zapytanie ofertowe, a 
temat znaków rozwiązany w sposób kompleksowy. 
- Radny Stanisław Wesołowski wnioskował o ponowne ustawienie zniszczonego 
znaku drogowego z nazwą miejscowości „Gorzakiew” od strony Płośni. 
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- Radny Tomasz Pasternak podniósł sprawę głębokich i niebezpiecznych rowów 
wzdłuż drogi wojewódzkiej na terenie miejscowości Gnojno oraz braku barierek. 
Zasygnalizował także, że chodnik obok sklepu „Groszek”, obok figurki i przy 
wjeździe do remizy OSP w Gnojnie jest nierówny. Pan radny sugerował, aby wystąpić 
z pismem i naświetlić problem. 
- Pani wójt oznajmiła, że prace będą kontynuowane po rozliczeniu pierwszego etapu 
budowy. 
- Radna Maria Woźniak zapytała, czy w przyszłorocznym budżecie zostanie ujęta 
budowa drogi Gnojno-Poręba. 
- Pani wójt stwierdziła, że gmina zamierza wystąpić z wnioskiem o dofinansowanie 
projektu, wynoszące 50%x50%. 
- Kontynuując – pani radna wnioskowała o uwzględnienie w budżecie na 2013 rok 
budowy drogi gminnej nr 730 (od drogi wojewódzkiej do kościoła).  Argumentowała, 
że droga będzie służyć pokoleniom i promocji gminy. 
- Pani wójt oznajmiła, że wpłynął wniosek w tej sprawie od księdza proboszcza, ale 
koszt położenia 1 m2 dywanika asfaltowego wynosi 55 zł. Dodała, że zdaje sobie 
sprawę z faktu, że zarówno droga, jak i parking są potrzebne, ale realizacja 
wymienionych zadań będzie uzależniona od posiadanych środków (kserokopia pisma 
–  w załączeniu).         
- Pani radna, odnosząc się do rozliczenia opłat za dostarczoną energię cieplną do lokali 
użytkowych i mieszkalnych z kotłowni na terenie Gminy Gnojno w sezonie 
grzewczym 2011/2012 zapytała, czy ustalenie kosztów zarządu jest zgodne                  
z przepisami prawa. Zwróciła przy tym uwagę na nierówne traktowanie najemców.     
Na potwierdzenie przytoczyła dane z których wynikało, że lokatorzy zajmujący lokale 
w Domu Nauczyciela w Gnojnie nie ponoszą opłat z tytułu kosztów zarządu, 
natomiast pozostali ponoszą takie koszty. Poza tym płacą czynsz. Pani radna 
podkreśliła, że według niej niezadowolenie najemców zajmujących lokale                    
w ośrodkach zdrowia nie jest bezzasadne (materiały źródłowe – w załączeniu). 
- Pani Maria Rak, pełniąca obowiązki kierownika ZGK, odniosła się do kwestii 
poruszonej przez panią radną i oświadczyła, że zgodnie z podjętą uchwałą przez radę 
gminy lokatorzy w Ośrodku Zdrowia w Gnojnie płacą 5 zł za 1m2 powierzchni 
grzewczej, natomiast w Ośrodkach Zdrowia w Balicach i Raczycach – 7 zł. Przy czym 
ustalona stawka nie pokrywa w pełni kosztów ogrzewania, dlatego zakład ponosi 
straty. Pani kierownik poinformowała, że na „pozostałe koszty” składają się m.in. 
płace pracowników, którzy nie pobierają dodatkowego wynagrodzenia za zarządzanie 
mieniem komunalnym. 
- Pani skarbnik w uzupełnieniu powyższej wypowiedzi dodała, że naliczanie kosztów 
zarządu jest zgodne z przepisami. Natomiast porównywanie cen nie ma sensu, 
ponieważ kotłownie są obsługiwane przez różne podmioty, a stawki za ogrzewanie 
powinny być tak skalkulowane, aby dostarczający energię nie ponosił strat. 
- Radny Gustaw Treliński ponowił wniosek o przesunięcie znaku informacyjnego         
z nazwą miejscowości „Raczyce” i ustawienie przed drogą prowadzącą na „Nową 
Wieś” (jadąc od Skadli). 
- Radna Maria Woźniak zapytała, czy są prowadzone książki pracy kotłowni. 
- Pan sekretarz potwierdził i oznajmił, że każdy palacz otrzymał zeszyt zwany książką 
pracy kotłowni. 
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- Pani radna złożyła wniosek formalny do przewodniczącego komisji rewizyjnej           
o sprawdzenie wszystkich książek pracy kotłowni i przedłożenie stosownego 
sprawozdania w tym zakresie. 
- Radny Stanisław Wcisło wnioskował o wyremontowanie dwóch odcinków drogi 
powiatowej w Balicach. 
Zaproponował ponadto zorganizowanie spotkania z radnymi, celem omówienia 
zagadnienia związanego z remontami i budową dróg gminnych w kontekście 
możliwości uzyskania dofinansowania zewnętrznego. Stwierdził, że do tematu należy 
podejść w sposób otwarty, informując radnych i sołtysów na etapie planowania, które 
odcinki dróg i za jaką kwotę będą modernizowane w roku przyszłym. Dzięki takim 
uzgodnieniom będzie można wspólnie podjąć decyzję. 
- Radna Agata Segda wniosła o odwodnienie drogi powiatowej od Zagród w stronę 
Potyrały oraz drogi obok Szkoły Podstawowej w Raczycach. 
- Pan starosta odnosząc się do ostatniej kwestii poruszonej przez panią radną 
powiedział, że nie można było tego problemu rozwiązać w inny sposób ze względu na 
ukształtowanie terenu. Dlatego została zamontowana kratka, która nie odprowadza 
wody z boiska, bo prawdopodobnie się przytkała. 
- Radny Gustaw Treliński zasugerował, że problem można rozwiązać poprzez 
przekierowanie wody z boiska krytą rurą w stronę Skadli. 
- W dalszej części obrad pan starosta odniósł się do kwestii ustawienia znaków przy 
drogach powiatowych. Oznajmił, że pracownicy skontaktują się w najbliższym czasie 
z wnioskodawcami i wspólnie uzgodnią, gdzie i jakie znaki należy ustawić. 
Pan starosta przekazał ponadto informację, że wielkość środków na inwestycje 
realizowane przez powiat będą ograniczone. Jest to konsekwencja decyzji Ministra 
Finansów, który nałożył na samorządy pewne ograniczenia, pozwalając na 
finansowanie inwestycji wyłącznie dochodami bieżącymi. 
Dodał, że uzyskanie dofinansowania na budowę tzw. „schetynówek” nie będzie proste 
i będzie się wiązać ze spełnieniem wielu warunków. Ale istnieje szansa na uzyskanie 
dodatkowych pieniędzy na remonty dróg gminnych zniszczonych przez ulewne 
deszcze – po spełnieniu wymaganych wskaźników opadów w województwie. 
Poza tym, jeżeli zgłoszony wniosek uzyska akceptację, z budżetu wojewody zostaną 
przeznaczone środki na regulację rzek: Sanica i Radnia, a przy okazji regulacji zostaną 
wybudowane mosty. Pan starosta poinformował także, że na planowaną w roku 
przyszłym termomodernizację budynków użyteczności publicznej gmina uzyska od 
80-85% dofinansowania. Nadmienił także, że temat solarów jest nadal otwarty, 
aczkolwiek wymaga partycypacji w kosztach ze strony gminy. Kończąc powiedział, że 
nowy obiekt DPS zostanie oddany do użytku 17. grudnia b.r. 
- Pan sołtys z Falek wniósł o dowóz kamienia i wyrównanie dołków na drodze. 
- Pan sołtys z Pożóg prosił o dostarczenie mieszanki piasku z solą i wysypanie co 
najmniej w trzech miejscach. 
- Pan sołtys z Kostery postulował o ustawienie w miejscowości Bugaj (przy skręcie) 
kierunkowskazu z nazwą miejscowości „Kostera” oraz o wyrównanie masą 
bitumiczną dziur w nawierzchni drogi na odcinku Bugaj-Kostera. 
- Pan starosta zasugerował, aby do wyrównania dziur wykorzystać masę, która zostaje 
przy okazji budowy drogi wojewódzkiej. 
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-Pani sołtys z Poręby zapytała, czy zostały wykonane znaki drogowe, które uprzednio 
zgłaszała. 
- Pan starosta oświadczył, że ten problem zostanie rozwiązany przez gminę w sposób 
kompleksowy. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej wnioskowała o ustawienie znaku ograniczającego 
tonaż przy drodze prowadzącej w stronę stawów. 
- Pani sołtys z Płośni wnioskowała o dostarczenie kamienia na nieprzejezdny odcinek 
drogi Gorzakiew –Płośnia -Rudki (za mostkiem).  
- Pani sołtys z Rzeszutek zgłosiła, że w nawierzchni drogi na odcinku Rzeszutki-
Zrecze (za posesją pana Musiała) utworzyły się niebezpieczne wzniesienia. 
- Pan sołtys z Zawady prosił o dowóz piasku do posypywania drogi oraz podziękował 
pani wójt za to, że została przebudowana droga gminna Zawada-Ciechlów. 
Wnioskował również o montaż lampy ulicznej. 
Kontynuacja punktu 15-go. 
             Zgodnie z wcześniejszą sugestią radnych zostało przygotowane nowe 
uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego – 
Zakładu Gospodarki Komunalnej, które odczytał sekretarz gminy. 
W związku z brakiem pytań – przewodniczący obrad poddał przedmiotowy projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 
(radny Dominik Wójcik opuścił salę obrad o godz. 15 i nie brał udziału                   
w głosowaniu). 
Uchwała Nr XXIV/163/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 17-go. 
 
                Ponieważ zostały omówione wszystkie punkty XXIV sesji Rady Gminy – 
przewodniczący obrad dokonał jej zamknięcia. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant:                                                                   Przewodniczący obrad: 
B.Czarnecka                                                                         Piotr Terlecki 
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